
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Andrzeja Persona

na 72. posiedzeniu Senatu
w dniu 17 marca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W nawi¹zaniu do odpowiedzi udzielonej przez podsekretarza stanu, pana Dariusza Daniluka, (sygn.

FN7/0602/11-1/MJO/BMI9-17683/2011, pismo z dnia 21 stycznia 2011 r.) w sprawie oœwiadczenia
przekazanego do ministra finansów przez marsza³ka Senatu (pismo z dnia 23 grudnia 2010 r., sygnatu-
ra BPS/DSK-043-3198/10) dotycz¹cego wprowadzenia w ¿ycie przepisów ustawowych, wykonawczych
i administracyjnych implementuj¹cych dyrektywê PSD, pozwalam sobie zauwa¿yæ, i¿ wskazane tam
terminy zwi¹zane z implementacj¹ PSD nie zosta³y dotrzymane. Projekt ustawy o us³ugach p³atniczych
nie zosta³ w przyrzeczonym terminie, tzn. po planowanym na 21 stycznia 2011 r. zakoñczeniu prac Ko-
misji Prawniczej, przekazany do Rady Ministrów. Nie zosta³ równie¿ w przyrzeczonym w przywo³anym
piœmie trybie pilnym formalnie przekazany do prac parlamentarnych.

Nale¿y zwróciæ uwagê na to, i¿ w „Programie prac legislacyjnych Rady Ministrów na 2011” opubliko-
wanym 24 lutego 2011 r. projekt ustawy o us³ugach p³atniczych nie zosta³ zakwalifikowany na listê
trzydziestu szeœciu ustaw najpilniejszych do uchwalenia do koñca obecnej kadencji RM. Ponadto
w uzasadnieniu Ministerstwa Finansów, znajduj¹cym siê w treœci opublikowanego programu, nie ma
informacji o tym, ¿e data implementacji PSD w ca³ej UE/EOG up³ynê³a 1 listopada 2009 r. oraz ¿e Pol-
ska pozostaje jedynym unijnym krajem z niewdro¿on¹ do prawa krajowego dyrektyw¹ o us³ugach p³at-
niczych, co uniemo¿liwia ujednolicenie przep³ywów kapita³owych w UE, gdy¿ dzia³a tutaj zasada
naczyñ po³¹czonych. Zabrak³o równie¿ informacji o tym, ¿e konsekwencj¹ tego by³o skierowanie przez
Komisjê Europejsk¹ skargi przeciwko Polsce do Trybuna³u Sprawiedliwoœci UE (sygnatura akt
C-542/10). W zwi¹zku z tym ponownie zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o udzielenie mi rzetel-
nych i precyzyjnych informacji o nastêpuj¹cych kwestiach.

1. Na jakim etapie zaawansowania prac legislacyjnych znajduje siê projekt ustawy o us³ugach p³at-
niczych implementuj¹cy PSD do prawa polskiego?

2. W jakim terminie projekt ustawy o us³ugach p³atniczych zostanie formalnie skierowany do Sej-
mu? Czy s¹ szanse na uchwalenie ustawy przed koñcem kadencji obecnego Sejmu?

3. Jaka jest planowana data wejœcia w ¿ycie ustawy o us³ugach p³atniczych?
4. Jak Polska zamierza broniæ siê przed ETS? Podane w odpowiedzi argumenty s¹ nieadekwatne do

treœci skargi, która dotyczy implementacji ca³oœciowej, a nie fragmentarycznej. Kto w zwi¹zku z tym bê-
dzie ponosiæ koszty procesu?

Jednoczeœnie z uwagi na pilnoœæ prac implementacyjnych oraz ze wzglêdu na tocz¹cy siê przed ETS
proces zwracam siê do Pana Ministra z wnioskiem o potraktowanie ustawy o us³ugach p³atniczych jako
priorytetowej i podjêcie takich dzia³añ, by zosta³a ona uchwalona do koñca obecnej kadencji.

Z powa¿aniem
Andrzej Person




